Joanne Clavel obtained her Phd in ecology and evolution at the National Museum of Natural History of Paris in 2007. She was working on the assemblage of bird species to gain better understanding of how communities respond to global changes. For the last 10 years she has been mixing art and ecology in her approach. She carried out a post-doc on scientific and artistic mediation at the University of Liège, Belgium. She was also invited researcher in scientific ecology at UCBerkeley between 2013 and 2014. During her stay she trained in environmental humanities (Political ecology with N. Peluso, Environmental Ethics with K. Klein & C. Merchant, Somatics with P. Hackney). She studies environmental aesthetics in contemporary dance at the University of Paris 8 and collaborates with the Soma&Po group studying Somatics with an environmental perspective. She seeks to define the contemporary experiences of natures. More broadly she is interested in the history and the development and of an Eco-Culture. She is a founding member of Natural Movement, a group of artists. 
Joanne Clavel débute sa carrière en  écologie scientifique, elle étudie pendant 10 ans l’impact des changements globaux (climat, usage des sols) sur la biodiversité. Aujourd'hui, elle travaille au sein des humanités environnementales - art, esthétique, politique - après s’être formée en médiation esthétique à l’ULg en Belgique, en éthiques et politiques environnementales à UCBerkeley et en danse à l’Université Paris 8. L’écocide actuel demande un changement radical de nos modes de vie et bouscule la place de l’artiste dans la société. Elle enquête sur le développement d’une culture de transition, d’un « art de vivre » écologique, dans le monde de l’art et celui des pratiques somatiques mais aussi auprès des agriculteurs et des amateurs de nature. Formée en danse et en musique, elle co-fonde en 2008 le collectif d’artistes Natural Movement afin de tisser une approche sensible au cœur des sciences du vivant.
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